
Zápis 

1. (mimořádné)  jednání Komise pro 100 klimatických měst Rady města Liberec dne 16. 1. 2024  

Přítomni: Ing. Vojtěch Prachař, RNDr. Jiřina Macháčková, Ph.D., Ing. Jiří Louda, Václav Židek, Hana Zemanová. 

 

Nepřítomni: Ing. Jan Sedláček, Lumír Vadovský, Ph.D., Svatopluk Holata, 

Online:, MUDr. Anna Kšírová 

Za MML: Adam Lenert, MBA., Ing. arch. Ing. Jiří Janďourek, Mgr. Jiří Šolc, 

Ing. arch. Koňasová Zuzana, Ing. Jan Trpkoš. 

 

Zasedání komise je mimořádné na žádost paní vedoucí z KAM, Ing. arch. Zuzany Koňasové. Pan předseda Vojtěch Prachař 

zahájil jednání a přivítal členy komise a hosty. Přítomno je 5 členů a 1 členka byla připojena online. 

Program komise byl přijat.  

Program:  
1.       Představení nového manuál veřejných prostranství pro město Liberec 
           věnovaný tématu Modrozelená infrastruktura – Ing. arch. Zuzana Koňasová. 

2.       Informace o postupu projektu NZC Liberec. 

3.       Příprava na workshopu v Teplárně Liberec - 8. 2. 2023 v 15:00 hodin. 

4.       Diskuze a různé. 

Vedoucí odboru Kanceláře architektury města p. Koňasová představuje komisi manuál veřejných prostranství pro město 
Liberec. Očekává podněty od komise a vyjádření, jelikož bude materiál postoupen zastupitelstvu.  
 
p. Koňasová: Úvodem jak materiál vznikl, co obsahuje a z jakého důvodu vznikl. Proběhly participační schůzky se základními 

aktéry.  

Materiál přináší soubor opatřeni, která podporuji rozvoj zdravého a klimaticky odolného města. Všechna opatření 
zohledňují kulturně-historicky a přírodně krajinářský kontext Liberce. Důraz je kladen na jednoduchá, trvanlivá a kvalitní 

řešeni, která rozviji charakter města. A vytváří příjemná veřejná prostranství. 

 
p. Šolc: Maté vyjádření od aktérů například TSML?  

p. Koňasová: S aktéry jsme veškeré podněty konzultovali v rámci participace. Vyjádření zajistím. Hlavní kapitolou je desatero 

pravidel při navrhování, správě a péči (str. 29). 

p. Prachař: Mysleli jste i na kombinaci zelených střech a fotovoltaiky?  

p. Koňasová: V manuálu tato varianta není, jsme schopni tuto možnost zapracovat. Dále kapitola MZI (str. 81).  

p. Janďourek: Zmiňuje přírodě blízká řešení. Dále sortiment rostlin.  

p. Židek: Jsou stromy vybrány opravdu vhodně pro Liberec? Třeba i za 50 let?  

p. Koňasová: Ano, byl vybrán klimaticky odolný sortiment. A zároveň je zachována místní struktura stromů.  

p. Prachař: Jsou v manuálu uvedené přínosy?  

p. Koňasová: Ano, jsou.  

p. Lenert: Doporučuje přidat více příkladů z Liberce.  

p. Koňasová: Zapracujeme veškeré podněty a manuál znovu poskytneme komisi a zároveň prosíme o vyjádření komise a to 

do konce týdne. 

p. Prachař: (Komunitní energetika) platforma DFMG (kampaň od března).  

Platforma bude sloužit jako informační kanál, k registraci občanů, ke komunikaci s občany. Tři cílové skupiny: 

- Město a městský majetek (informace a motivace)  

- Domácnosti (rodinné domy a byty) 

https://www.liberec.cz/cz/radnice/dalsi-organy-mesta/zastupitelstvo-mesta-liberec/clenove-zastupitelstva/ing-arch-ing-jiri-jandourek/
https://www.liberec.cz/cz/lidi/inormace/mgr-jiri-solc.html
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- Informace o projektech 

Diskuze – portál občana, Smart city, organogram - koordinátor.  

p. Židek: Proč se město Liberec nezapojilo do projektu DEMIURG? Projekt je připravován do programu Horizon Europe.  

Komise o této možnosti neměla informaci.  

p. Macháčková: ráda by veřejnou prezentaci k projektu SEA.  

p. Zemanová: Zajistí veřejnou prezentaci a pozvání komise na výbor.  

p. Prachař: Workshop v Teplárně, termín byl přesunut na 8. 2. 2024 od 15.00 hodin. Účast facilitátora ještě promyslíme.  

Toto setkání nahrazuje řádné jednání komise dle harmonogramu.  

 

Bc. Lucie Vašková, tajemnice Komise pro 100 klimatických měst, v. r. 

Ing. Vojtěch Prachař, předseda Komise pro 100 klimatických měst, v. r. 

V Liberci 16. 1. 2024  

 

 


